
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2020-06-22 08:31:51

Anuntul ministrului Muncii: cea mai afectata categorie de legea impozitarii

pensiilor speciale

Ministrul Muncii, Violeta Alexandru, a declarat, sâmbata, la România TV ca 25% din pensia celor care

încaseaza acum pensii speciale se bazeaza pe contributivitate, iar restul este din bugetul de stat. 

„Singura exceptie pe care o vad în aceasta privinta este pensia militarilor, care are un istoric al ei, într-adevar, înca

din vremea lui Cuza. Are un mod de calcul aparte si care în mod evident trebuie sa fie exceptata de la orice

discutie pe care o facem în general cu privire la pensiile speciale. Eu ramân la parerea ca aceasta este singura

categorie. Sigur, Parlamentul este suveran, dar este singura categorie care trebuie exceptata”, a spus Alexandru.

Aplicarea legii când ea va fi promulgata va duce la impozitarea uzuala de 10% pentru tot ce depaseste 2.000 RON,

iar pentru diferenta, atâta vreme cât sare de 7.000 RON se va aplica procentul de 85%.

„Cei mai afectati vor fi cu siguranta magistratii, judecatorii si procurorii. Aici pensiile se duc si la 19.000 RON. Eu

nu judec, e usor sa comentezi fara sa tii cont de incompatibilitatile acestora, dar se ajunge la un consum al pensiilor

în acest domeniu pâna la 19.000 RON. Dupa aceasta categorie vine personalul aeronautic civil, cu aproximativ, în

medie, 11.000 RON, cei care au lucrat la Curtea de Conturi, cu 8.000 RON”, a mai spus ministrul Muncii.

Violeta Alexandru a precizat ca în sistemul public de pensii, pensia pe care o poate vedem în sistem ca fiind pe

baza de contributivitate este undeva de maxim 8.000 - 8.500 RON.

„Acesteia daca i se aplica procentul de 85% la diferenta dintre 7,000 si 8.000 sau 8.500... n-ar fi foarte rau.

Problema se pune într-adevar la aceste categorii care au avut dupa parerea mea acces la decizii cu instrumentele

specifice campaniilor de convingere a decidentilor si care au beneficiat de legi speciale, dar care, repet, nu se

bazeaza pe criteriul contributivitatii asa cum ar fi normal”, a afirmat ministrul Violeta Alexandru.

Potrivit ministrului, pensiile speciale în sine nu reprezinta, totusi, un procent major din tot bugetul anual pentru

pensii. Este vorba de 1,3 miliarde din cele 82 de miliarde, însa, spune Alexandru, „trebuie sa primeze principiul

corectitudinii: (...) primesti pensie pentru cât contribui, altminteri este injust pentru cei carora le ceri sa continue sa

lucreze”.
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